
Milí spoluobčané 
našeho města, 

přátelé
Voliči svými 

hlasy dali důvěru 
kandidátům, kteří 
budou mít zásadní 
vliv, jak se bude 
vyvíjet naše měs-
to a nejbližší okolí 
v následujících čty-
řech letech.

S více jak měsíč-
ním odstupem bych 
rád poděkoval vám, 

kteří jste přišli k volebním urnám vyjádřit svůj 
názor při komunálních volbách. Osobně bych pak 
rád poděkoval za odvahu těm občanům, kteří svým 
volebním hlasem dali jasně najevo podporu a dů-
věru lidem, kteří usilovali o zásadní změnu. Ano 
vím, každá změna přirozeně vyvolává také u ně-
kterých z vás tak trochu nedůvěru. Věřím, že i tito 
naši spoluobčané časem pochopí, že máme s našim 
městem jen ty nejlepší úmysly a že hájíme zájmy 
jeho obyvatel.

Práci na Radnici chápu jako službu občanům, 
a to bez rozdílu komu dali ve volbách svou důvěru. 
Věřte, že nejen pro mě, ale i pro ostatní zvolené 
členy vzniklé „Koalice pořádku, slušnosti, otevře-
nosti a hospodárnosti“ je výrazná voličská přízeň 
obrovskou odměnou za předchozí práci, ale záro-
veň i zavazující skutečnost, která nás motivuje. Pro 
následující čtyřleté období let 2014 až 2018 jsme 
si vytkli celou řadu cílů a úkolů, kterými bychom 
chtěli dále zlepšovat podmínky pro žití v našem 
krásném městě.

Závěrem bych chtěl pogratulovat zvoleným za-
stupitelům a věřím, že bude mezi námi převládat 
korektní a konstruktivní přístup k řešení stanove-
ných úkolů i vzniklých situací.

Po roce se opět přiblížil vánoční čas a jsem ve-
lice rád, že společně můžeme oslavit tuto výjimeč-
nou část roku slavnostním rozsvícením vánočního 
stromu v našem městě. Už kvůli samotné podstatě 
Vánoc bych byl rád, kdybychom všichni spíše zpo-
malili a uvědomili si, že tento výjimečný svátek se 
týká také tajemství lásky a radosti, kterou nosíme 
v sobě. Dárky nejsou zdaleka vše, čím můžeme 
udělat radost blízkým. Pamatujme i na ty, co ne-
měli v životě tolik štěstí, aby mohli Vánoce prožít 
v pohodě a kruhu své rodiny. Vánoce jsou také ča-
sem pochopení, odpuštění a usmíření.

Otakar Volejník, místostarosta města
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Vážení spoluobčané,
komunální volby 

jsou za námi. Rád 
bych tímto poděko-
val všem, kdo svůj 
čas věnovali vol-
bám a využili svého 
volebního práva. 
Vážím si každého 
hlasu, který zamířil 
do volební urny. Jak 
už to bývá, povo-
lební vyjednávání 
nebyla vůbec jed-

noduchá a snadná. Byla však vedena maximálně 
odpovědně a jsem velice rád, že byla vedena se vše-
mi subjekty napříč, které se do heřmanoměstecké-
ho zastupitelstva dostaly.

Variant řízení města se nabízelo několik. Na-
konec vznikla koaliční spolupráce tří nezávislých 
kandidátek – sdružení Heřmani a spolků Živé měs-
to a Herout. Jako vždy to může být pro někoho pocit 
vítězství, pro někoho pocit zklamání. Věřím však, 
že hlas otevřenosti, který zazníval před volbami 
z úst všech kandidujících uskupení, bude v dalším 
konání tím hlavním a obě zbylé strany v zastupi-
telstvu KDU-ČSL i ODS se zdárně zapojí do čin-
nosti města. Jsem přesvědčen, že hraní si na koalici 

a opozici v podobě, jakou známe z velké politiky, 
do našeho města nepatří.

V době, kdy píši tento úvodník, je jen velmi krát-
ce po ustavujícím zastupitelstvu. Jsou před námi 
4 roky práce. Pouze těmi můžeme přesvědčit, že 
naše předvolební sliby a výzvy byly myšleny zce-
la vážně. Jeden z našich největších závazků vůči 
vám je maximální otevřenost, transparentnost při 
rozhodování a informovanost. Toto číslo městské-
ho zpravodaje ještě není cílovým stavem, přesto si 
dovolím tvrdit, že je prvním krůčkem. Najdete zde 
programové priority řízení města na nejbližší roky. 
Najdete zde pevné termíny jednání městské rady. 
Najdete zde termín pro prosincové jednání zastu-
pitelstva. A najdete zde také odkaz na „Otevřenou 
starostovu kancelář“, což je můj osobní závazek 
vůči vám, spoluobčanům.

Na starostu města jsem žádné škody nestudoval. 
Tak jako vše, co jsem doposud kdy dělal, to budu 
dělat po svém, s plným respektem k městu, které 
zastupuji a k lidem, kteří v něm žijí. Vždy jsem 
mluvil, mluvím a budu mluvit otevřeně a upřímně. 
Děkuji všem za vyslovenou podporu, pozice staros-
ty města je pro mne obrovským závazkem a velikou 
poctou. Slibuji, že na to budu po celou dobu svého 
mandátu myslet. Krásné listopadové dny vám přeje

Josef Kozel, starosta města Heřmanův Městec

Rozsvícení vánočního stromu
Vážení spoluobčané, dovolujeme si vás co 

nejsrdečněji pozvat na slavnostní rozsvícení 
vánočního stromu, které se uskuteční po-
slední listopadovou neděli, tedy 30. listopa-
du v 16:30 hodin.

Jak je již tradicí, samotnému rozsvícení 
bude předcházet kulturní program od 13:00, 
o který se postarají místní účinkující, ale 
také pozvaní hosté. 

V průběhu celého programu budou zajiš-

těny stánky s občerstvením a s adventním 
zbožím.

Případní zájemci z řad prodejců, kteří by 
se rádi zapojili do stánkového prodeje, se 
mohou obrátit na místostarostu města Ota-
kara Volejníka, který je hlavním koordiná-
torem akce.

Těšíme se na setkání s vámi
Josef Kozel, starosta města 

Otakar Volejník, místostarosta města
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Otevřená kancelář 
starosty

V rámci zvyšování možností komunikace s ve-
dením města bude kancelář starosty města v pře-
dem daných termínech přístupná nejširší veřejnosti. 
Máte-li připomínky, náměty či inspiraci jak a co 
ve městě zlepšovat, využijte nabídky osobního 
setkání se starostou města již letos v těchto termí-
nech:

Pondělí 24. 11.  14:00 – 16:00
Pondělí 8. 12.  14:00 – 16:00
Pondělí 22. 12.  14:00 – 16:00
Těším se na setkání s vámi

Josef Kozel, starosta města

Výběrové řízení – 
tajemník úřadu

V návaznosti na odchod paní Hany Mifkové, ta-
jemnice MěÚ, do důchodu (viz. její vyjádření výše) 
oznamujeme, že na pozici tajemníka úřadu bude 
vyhlášeno v nejbližších dnech výběrové řízení, 
o kterém bude rozhodovat na svém jednání Rada 
města ve středu 19. listopadu. 

S ohledem na uzávěrku tohoto čísla Leknínu 
budeme o detailech informovat prostřednictvím in-
ternetu, městského rozhlasu a samozřejmě rovněž 
úřední desky MěÚ. Více se k pozici tajemníka úřa-
du a samotnému výběrovému řízení vrátíme v pro-
sincovém vydání Leknínu.

Josef Kozel, starosta města

Termíny 
jednání R ady 

a Zastupitelstva
Do konce kalendářního roku bude městská rada 

zasedat čtyřikrát, první pracovní jednání zastupi-
telstva je na programu v polovině prosince. Žádosti 
na projednání do městské rady je třeba předávat 
nejpozději 7 dní před termínem jednání.
Středa 19. 11. 17:00 Rada města
Středa 26. 11. 17:00 Rada města
Pondělí 1. 12. 17:00 Rada města
Pondělí 15. 12.  17:00 Zastupitelstvo města
Středa 17. 12.  17:00 Rada města

Josef Kozel, starosta města

Proběhlo ustavující jednání 
zastupitelstva

V pondělí 10. listopadu se ke svému ustavují-
címu jednání sešli nově zvolení zastupitelé města 
Heřmanův Městec. Veřejné jednání v heřmanoměs-
tecké Sokolovně přilákalo velký zájem ze strany 
občanů. Ti, kteří přišli, viděli na vlastní oči složení 
slavnostního slibu a poté volbu do základních or-
gánů města. 

Starostou byl zvolen Josef Kozel (spolek Živé 
město), místostarostou Otakar Volejník (sdružení 
Heřmani). Sedmičlennou městskou radu dále dopl-
nili Jiří Pošík, Jan Řehák (oba sdružení Heřmani), 

Petr Kotora, František Dvořák (oba Živé město) 
a Tereza Machová (spolek Herout).

Zvoleni byli také předsedové povinně zřizova-
ných výborů – předsedou Finančního výboru se stal 
Petr Kotora (Živé město), předsedkyní Kontrolního 
výboru Zdenka Sedláčková (KDU-ČSL).

Dovolba členů těchto výborů, stejně tak i zřízení 
případných osadních výborů, proběhne na prvním 
pracovním jednání zastupitelstva, které se uskuteč-
ní v prosinci tohoto roku.

Josef Kozel, starosta města

horní řada: Bareš Jan, Kotora Petr, Čejka Pavel, Pošík Jiří, Dvořák František, Jiroutek Aleš, Stránská 
Alena, Výborný Marek, Mráz Stanislav, Sedláčková Zdeňka

dolní řada: Ulrich Jaroslav, Sigmund Ondřej, Řehák Jan, Volejník Otakar, Kozel Josef, Kuneš Petr, 
Čermák Zbyněk, Bočková Eva, Mifková Hana (tajemnice MěÚ), Dočkal Vratislav, Machová Tereza

Informace Rady města
Podoba zastupitelstva obce je vždy dána výsled-

kem komunálních voleb. Nelze proto očekávat, že 
nové zastupitelstvo bude jako své kontrolní a ini-
ciativní orgány automaticky přebírat orgány, kte-
ré si vytvořilo zastupitelstvo minulé, natož aby se 
ztotožnilo bez výhrad s jejich personální skladbou. 
Jejich existence je závislá na funkčním období 
zastupitelstva obce, a proto tyto orgány zanikají 
funkčním obdobím zastupitelstva. Toto pravidlo 
rovněž platí i pro orgány zřizované Radou města. 
Jeden z iniciativních orgánů minulé Rady města 
byla také Redakční rada Leknínu. Pro pokračo-
vání činnosti tohoto orgánu je nezbytné, aby nově 
ustavené zastupitelstvo města navrhlo radě města 
na základě návrhu politických stran či hnutí zastou-
pených v novém zastupitelstvu města nové členy 
tohoto orgánu. Do doby jmenování nové redakční 
rady Leknínu bude vykonávat povinnosti spojené 
s vydáním Leknínu místostarosta města.

Otakar Volejník, místostarosta města

K ácení dřevin
Upozorňujeme, že od 1. listopadu 2014 nabyla 

účinnosti vyhláška č. 222/2014 Sb ze dne 14. října 
2014, kterou se mění vyhláška č. 189/2013 Sb. a re-
žim povolování a kácení dřevin rostoucích mimo 
les. 

Kácení dřevin s obvodem kmene nad 80 cm 
ve výšce 130 cm a zapojených porostů nad plochu 
40 m² opět podléhá povolení orgánu ochrany příro-
dy podle § 8 odst. 1) zákona č.114/1992Sb. Vlastníci 
pozemků o povolení takového kácení musí žádat. To 
se však netýká velkých ovocných stromů rostoucích 
na pozemcích v zastavěném území, evidovaných 
v katastru nemovitostí jako druh pozemku zahrada, 
zastavěná plocha a nádvoří nebo ostatní plocha se 
způsobem využití pozemku zeleň za předpokladu, 
že nejsou součástí významného krajinného prvku, 
památným stromem nebo součástí stromořadí. 

Marta Votoupalová, Stavební úřad 

Půjčky na bydlení
Chcete si půjčit finanční prostředky pro zlepšení 

svého bydlení, ale bojíte se podepsat ,,výhodnou“ 
smlouvu s nějakým věřitelem ze všude nabízejících 
se inzerátů, billboardů, sms či telefonátů? Město 
Heřmanův Městec Vám může poskytnout půjčky 
z Fondu rozvoje bydlení na obnovu střechy, za-
teplení obvodového pláště, modernizaci koupelny 
nebo třeba na výměnu oken - kompletní tabulku 
naleznete na webových stránkách města v sekci 
Městský úřad - Dokumenty - žádosti a formuláře 

nebo si o ní zažádejte na městském úřadě v 1. patře 
(odbor FaVH).

Půjčky jsou určeny pro fyzické a právnické oso-
by, které vlastní stavby pro bydlení na území Heř-
manova Městce a jeho místních částí. Výběrové 
řízení probíhá 2x ročně, další by mělo být zveřej-
něno na úřední desce a e-desce na začátku příštího 
roku. Co takhle se na něj připravit a zjistit všechny 
podmínky?

Erbenová Monika, odbor FaVH

Rozloučení
Vážení spoluobčané,
nadešel čas, abych Vás i já oslovila prostřed-

nictvím  zpravodaje „Leknín“ a oznámila Vám, 
že po dvaatřiceti  letech práce pro město a z toho  
čtyřiadvaceti  ve funkci tajemnice, v prosinci od-
cházím do důchodu. Když jsem v prvním porevo-
lučním volebním období přijala nabídku na místo 
tajemnice, vůbec jsem netušila, co mě čeká. Přes 
všechny těžkosti, a že jich nebylo málo, jsem svého 
rozhodnutí nelitovala.

Nyní je to ovšem jiné. Vím, že na mě čekají moje 
dvě vnoučata Ondrášek s Lukáškem a manžel.

Při této příležitosti  nemohu a ani nechci opome-
nout kolektiv zaměstnanců města, který opouštím 
a  kterému  patří moje velké poděkování za vše, co 
pro město po mém boku vykonali, ale především 
za jejich svědomitost, ochotu a upřímnost. 

Všem nám, vážení spoluobčané, přeji mnoho 
zdraví a spokojených dnů prožitých v našem krás-
ném městě.  Hana Mifková, tajemnice MěÚ 
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25 let od Sametové revoluce
Očekávalo se, že důstojnou vzpomínku na Same-

tovou revoluci připraví odcházející vedení radnice, 
ovšem na poslední chvíli vyšlo najevo, že zároveň 
s říjnovými volbami zjevně ukončilo i své pracovní 
angažmá a zajištěno není vůbec nic. Podobné akce 
přitom radnice v okolí chystaly takřka rok předem, 
napsala nedávno Věra Nevečeřalová v Chrudim-
ských novinách.

Bohužel musíme konstatovat, že obdobná situace 
nastala i v Heřmanově Městci. Touto dobou loňské-
ho roku byl uveřejněn můj článek v Leknínu, který 
nesl název „Proč se v Heřmanově Městci nepřipo-
míná výročí sametové revoluce“. V článku jsem se 
snažil stručně popsat některé události a zároveň 
upozornit na to, že není dobré zapomínat.  (Zájemci 
si mohou tento článek přečíst na stránkách měs-
ta, kde je archivován v sekci Leknín). O průběhu 
událostí v našem městě z té doby jsem se dovídal 
z vyprávění, jelikož jsem se jich neúčastnil. Působil 
jsem v Pardubicích, a tak jsem se manifestací zú-
častňoval v tomto městě jako mluvčí OF podniku, 
kde jsem pracoval. Proto jsem se mohl dopustit ně-
jakých nepřesností a pamětníci nechť mi prominou.

Pro ty z vás, kdo by rád věděl, jak šly událos-
ti koncem roku 1989  v Heřmanově Městci, mám 
jednu dobrou a jednu špatnou zprávu. Začnu tou 
špatnou. Zápisy z kroniky se z té doby záhadně 

vytratily. Dobrá zpráva je ta, že jsem se doslechl, 
že se dává dohromady skupina tehdejších odpůrců 
režimu z našeho města, kteří chtějí podrobně tuto 
dobu opět zdokumentovat, a tak je šance, že budou 
chybějící zápisy z dějin s odstupem doby doplněny.

Ne všichni obyvatelé Heřmanova Městce a Chru-
dimska byly nadšení z razantní změny poměrů. 
Dokládá o tom příběh z Třemošnice, kam koncem 
listopadu 1989 přijeli pražští komentátoři sportov-
ních utkání, kteří měli připravený program „Přímý 
přenos“. Své večerní vystoupení však podmínili 
přečtením prohlášení studentů a herců. Posluchači 
však namítli, že si přišli poslechnout zajímavosti 
z novinářského života a ne politické proklamace. 
Komentátoři proto odmítli vystoupit a odjeli zpět 
do Prahy.

Během bouřlivých dnů a týdnů po 17. listopadu 
se na stěnách budov začaly objevovat různé nápisy. 
Například „Ať žije Dubček. Victoria,“ radostně vo-
lal neznámý pisatel na výloze obchodu ve Skutči. 
„Jsme s Prahou“ a „Novou vládu“ psali Skutečští 
na stěny domů. Zároveň se objevila celá řada pla-
kátů a tiskovin. Jejich ráz byl velmi často humorný. 
„Mezi demokracií a demokratizací je rozdíl jako 
mezi vodou a vodkou,“ stálo na plakátu v Hlinsku. 
„Do nového jitra bez ministerstva vnitra,“ dovolil si 
veršovat další Hlinečák. „Ať žije KSČ, ale za svo-

je,“ dodává další z řady autorů. Padlému komunis-
tickému režimu dokonce „pozůstalí“ občané vydali 
parte. „S lehkým srdcem a radostí v srdci oznamu-
jeme Vám všem onu dlouho očekávanou zprávu, že 
nás navždy opustil TOTALITNÍ REŽIM. Zemřel 
po dlouhé, těžké nemoci ve věku nedožitých 42 let,“ 
napsali „šťastní pozůstalí“. 

Přiznejme si, že situace, jaká je dnes, přinesla 
řadě lidí značné rozčarování. Lidé museli zcela 
zásadně změnit svůj způsob života, jelikož tehdy 
byl téměř každý zaměstnancem státu a zaměstna-
nost byla samozřejmostí. V porevolučním zmatku 
neměli všichni rovné příležitosti k tomu zapojit se 
do nově vznikající privátní sféry. To cítí lidé jako 
křivdu a nespravedlnost a nelze se divit.

Jako velké mínus také vidím v nenalezení pravdy 
o minulém režimu a že se stále málo lidí zapojuje 
do veřejného dění a u řady z nich to končí u hospod-
ské kritiky. Nenahraditelné ztráty způsobily také 
někdy prapodivné restituce a živelná privatizace. 

I přes tato negativa jsem přesvědčen, že celko-
vá životní úroveň se velmi zlepšila a do budoucna 
hledím s optimismem. A co je nejhlavnější? Máme 
možnost činit svobodné rozhodnutí o svém životě 
a nést za ta rozhodnutí odpovědnost.

Otakar Volejník, 
 místostarosta města

Ukradená voda 
Již samotný název článku napovídá, že se tento 

problém přímo týká Heřmanova Městce.
Představenstvo VAK Chrudim složené ze staros-

tů Chrudim, Hlinsko, Luže a místostarosty Heř-
manova Městce připravilo v roce 2004 dokumenty 
k prodeji provozní části VAKu a pronájmu provo-
zování vodárenské infrastruktury. Na konci tohoto 
procesu vybralo společnost s majoritním rakous-
kým vlastníkem. (poznámka red.)

Máte představu, kolik vodohospodářských zdro-
jů v naší zemi kontroluje zahraniční kapitál? Pokud 
vám tato informace není známa, vězte, že zahra-
niční vlastníci kontrolují většinu všech zdrojů pitné 
vody ČR.

Když jsem se před dvanácti léty stal starostou, 
podíval jsem se na hospodaření Vodovodů a kana-
lizací s obecním vodovodem, který měly ve správě. 
Byla to učiněná hrůza. Pravidelný nedostatek pitné 
vody v letních měsících, stará dosluhující technolo-
gie, neudržované zchátralé vodojemy, řada trvale se 
opakujících poruch, nekvalitní voda a hlavně, kaž-
dý měsíc tučná faktura VAKu za jejich nekvalitní 
nebo neexistující služby. Tedy hlavně za to, že z ne-
udržovaného prameniště do domácností tekla, po-
většinou samospádem, nekvalitní voda. Co násle-
dovalo? Na nejbližším zasedání zastupitelstva jsem 
navrhl smlouvu s VAKem vypovědět. Dnes má 
obec díky novému vrtu přebytek vody s kojenec-
kou kvalitou, rozvody z nerezi, nová, výkonnější 
a úspornější čerpadla, automatické ovládání s hlá-
sičem poruch a opravené vodojemy. Přes všechny 
tyto nemalé investice občané za 1m3 vody zaplatí 
23 Kč, což v průměru pokrývá vynaložené náklady.

Asi vás napadá otázka, která firma se o naše 
vodní hospodářství tak dobře stará. Odpověď je 
prostá. Obec si založila vlastní technické služby, 
které se mimo jiné starají o celou řadu potřebných 

a pro obec užitečných činností. Tohle všechno píši 
proto, že si neumím představit racionální důvod 
k přenechání správy nad vodním zdrojem někomu, 
kdo bude mít možnost na této strategické oblasti 
bohatnout, a to na úkor občanů. I přesto se mnohé 
obce a města svého majetku zbavily nebo je daly 
do správy zahraničním koncernům.

Důvody, které mohou vést k rozhodnutí obce 
vzdát se samosprávy nad pitnou vodou.

V každém případě to mohou být jen peníze. Po-
kud by nešlo o vidinu naplnění vlastní nebo v lep-
ším případě obecní či městské kasy, pak se může 
jednat jedině o hloupost, a v takovém případě nemá 
dotyčný starosta nebo zastupitelé na radnici co po-
hledávat. Argumentace, že peníze získané z pro-
deje nebo pronájmu přináší zisk, je jen zástupnou 
lží, neboť provozovatel tento náklad musí zákonitě 
přenést do cen vodného, aby byly jeho náklady po-
kryty. 

Ve své podstatě se placení zástupci obce zbavili 
odpovědnosti, kterou jim občané ve volbách svě-
řili. Za účelem odůvodnit své konání pak zastupi-
telé peníze utržené za prodej nebo nájem vodních 
zdrojů vynakládají na méně potřebné investice, to 
vše v očekávání, že za to od občanů sklidí politic-
ké body a potlesk. Nicméně skutečnost, že tímto 
způsobem vytáhli občanům zcela zbytečně peníze 
z peněženek, už nikdo nepřizná.

Čemu přestávám zcela rozumět, je fakt, že ná-
sledné zdražování vodného se již děje zcela mimo 
jakoukoli kontrolu obce. Ceny se mnohde vyšplhají 
i přes sto korun za jeden metr krychlový a světe, 
div se, občané platí stále víc, o to usilovněji se proto 
snaží šetřit, a čím více šetří, tím rychleji roste cena 
vody. To je lišácky zdůvodňováno tím, že náklady 
na pomyslnou „službu“ jsou pořád stejné, ne-li vyš-
ší, a tak ztráta z příjmu za pokles spotřeby je vlast-
ně důvodem ke zvýšení cen.

Každá firma musí při poklesu poptávky po svých 
produktech v první řadě snížit režijní náklady 
a zvýšit efektivitu výroby. To vše proto, aby vý-
robek mohla prodávat za takovou cenu, která bude 
pro spotřebitele atraktivní, jinak zkrachuje.

Společnosti mající kontrolu nad vodními zdroji 
si cenu prostě zvednou. A protože jim bylo umož-
něno podnikat v naší zemi se strategickou surovi-
nou, bez které se nikdo neobejde, a kde nebyly ze 
strany obcí a měst nastavené takové nástroje, které 
by cenu udržely na objektivní realistické hranici, 
mohou si jednoduše dělat, co chtějí.

A tak si pokládám otázku: jak by asi dopadla 
česká firma, kdyby se chovala například v Rakous-
ku, Německu, Španělsku nebo ve Francii při správě 
vodních zdrojů stejně, jako subjekty se zahraniční-
mi vlastníky u nás?  S jistotou lze říct, že nic pěk-
ného by si tam o Češích nepomysleli.

Nekalé praktiky zahraničních koncernů
Za zmínku stojí příběh mého známého, který 

před třemi léty stál za úspěšným projektem na bázi 
občanské iniciativy, jenž si vzal na mušku zko-
rumpované politiky. Byl tu i předpoklad, že tato 
iniciativa může u občanů v příštích parlamentních 
volbách zabodovat. Jednoho dne ho navštívili dva 
pánové zastupující francouzskou společnost s ná-
vrhem, že zmíněné občanské iniciativě zafinancu-
jí volební kampaň, ovšem za předpokladu, že jim 
bude za pomoci nově zvolených zástupců hnutí ga-
rantován přístup do oblastí správy vodních zdrojů. 
Naštěstí s nimi známý vyrazil dveře. Otázkou ale 
zůstává, zda tato společnost již v minulosti nebyla 
se svými návrhy úspěšná u zavedených politických 
stran.

A tak nezbývá, než se zamyslet nad odkazem 
uvedeným níže, který ukazuje dnešní smutnou 
realitu (dle mého názoru) přemrštěných cen, které 

dokončení na str. 4
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Ukradená voda
pokračování ze str. 3

…my na CAR AVANINGU v Brně
Mezinárodní výstava karavanů, obytných auto-

mobilů a potřeb pro cestování se již po dvanácté 
konala pod názvem CARAVANING BRNO 2014 
na výstavišti BVV ve dnech 6. - 9. listopadu 2014. 

Letošní ročník navštívilo 42 tisíc  zájemců, kte-
ří měli možnost získat informace o rozvíjejícím se 
karavaningu i službách s tím spojených. Možnosti 
využití českých kempinků nabízel stánek Asoci-
ace kempů České republiky, který byl technicky 
zajišťován Autokempinkem Konopáč, jeho vedou-
cím a zároveň předsedou ASKČR, panem Starým 
Bohumilem, panem Loudou Antonínem a Písařem 
Martinem. 

V rámci tohoto stánku jsme umístili i nabíd-
ku služeb a pozvání do našeho města i jeho okolí. 
Dětem jsme nafoukli balónky s logem Heřmanova 
Městce, za správnou odpověď jsme je odměnili 
hrou a pro dospělé, kteří znali naše město, jsme 
měli kalendáře na příští rok. Překvapilo nás, jak 
hodně lidí se k regionu Železných hor, (o němž jsme 
tam měli dostatek propagačního materiálu) i měs-
tu Heřmanův Městec hlásilo, a tak jsme je pozvali 
opět na návštěvu. 

Součásti nabídky  byl prezentován Katalog kate-
gorizovaných kempů ČR na rok 2015, kde u nabíd-
ky kempu Konopáč je i nabídka naší synagogy. Ten-
to katalog je vydáván tradičně v počtu 40 tis.kusů, 
přičemž více jak polovina je distribuována agentu-

rou CzechTourism na zahraniční veletrhy a regiony. 
Účast na stánku díky spolupráci s ASKČR je pro 
nás zdarma. Společně na stánku ASKČR bychom se 
chtěli zúčastnit veletrhu GO-RegionTour 15. - 18. 1. 
v Brně, TOURISM EXPO v Olomouci 13. - 15. 2, 
Holiday World v Praze 19. - 22. 2, Dovolená a Re-
gion, Lázeňství v Ostravě 6. - 8. 3., Infotour a Cyk-
loturistika v Hradci Králové 13. - 14. 3., Euroregion 
Tour v Jablonci n. N. 19. - 23. 3.a For Caravan v Pra-
ze 27. - 29. 3.2015 a za rok opět na Caravaningu 
v Brně. Společným cílem je ukázat turistické atrak-
tivity Heřmanova Městce a okolí a přivést k nám 
spokojené návštěvníky.

Martin Písař, TIC Heřmanův Městec 

Doteky vánočních tónů

  Hudební díla si k poslechu nevybíráme většinou 
náhodou. V určitých obdobích či situacích nás vábí 
hudba, která odpovídá našemu momentálnímu nala-
dění. V tíživých časech spíše ta tesknější, v období 
láskyplném, veselém či při oslavách zase skladby ra-
dostné a kupříkladu při četbě tóny klidné anebo přímo 
„tóny“ ticha. Ticho je vůbec hudba naplňující ducha, 
kterou však nelze vyjádřit žádnou melodií, vzniká po-
hroužením se do nitra. A platí to podobně i naopak. 
Jako na náš život má velký vliv to, v jakém národě, 
náboženských zvyklostech a rodinném zázemí se na-
rodíme, tak rovněž to, k jakému stylu hudby lneme. 
I lidé, jež si stěžují a nepřipustí si, že výše uvedené 
skutečnosti nejsou rozmar osudu, uznají, že muziku 
si k poslechu každý volí zcela vědomě. Vybíráme si ji 
do svých životů svým citem, a proto je její působení 
tak zřejmé a silné. Ať už je to hudba vážná, relaxační, 
lidová, jazz či současná – tzv. populární. Zamysleme 
se nyní krátce nad tím, jak se v období Vánoc hodně 

lidí mění, jsou k sobě ohleduplnější, mnohdy i vlíd-
nější. I na to má přirozeně blahodárný vliv působe-
ní tónů pastorel a lidových koled. Bez nich zkrátka 
nemůže být sváteční čas dokonalý. Každým rokem si 
připomínáme tyto krásné svátky a těšíme se na vánoč-
ní atmosféru, stejně tak i na podmanivou hudbu, která 
je toho nedílnou součástí, připomínající mnohým i at-
mosféru dětství.

Nejinak tomu bude jistě i letos v čase od 16. pro-
since 2014 do 6. ledna 2015, kdy v rámci Mezinárod-
ního hudebního festivalu České doteky hudby už po-
šestnácté rozezní klasická hudba významná kulturní 
a duchovní místa v centru Prahy (např. Obecní dům, 
Rudolfinum,  Pražský hrad a další vzácné prostory). 
Připomeňme si, že cílem festivalu je nabídnout vr-
cholnou klasickou hudbu v oblasti orchestrální, ko-
morní a recitálové tvorby. Velký důraz klade zejména 
na prezentaci a uvádění mladé generace interpretů 
a skladatelů do 35 let. Festival upozorňuje na historii 

a architekturu prostor, ve kterých se koná a důstoj-
ně prezentuje návaznost na koncepci hlavního měs-
ta Prahy jako dominantní metropole střední Evropy. 
I letos si na své přijdou díky bohatému programu jak 
znalci oboru a milovníci vážné hudby, kteří ocení 
účast velkých uměleckých jmen, tak i sváteční ná-
vštěvníci koncertů, kteří si chtějí zpříjemnit vánoční 
a novoroční čas procházkou po staré Praze spojenou 
se stylovým koncertem vánočních melodií a koled. 

Nosným tématem celého festivalu je vzhledem 
k letošnímu Roku české hudby – jak jinak – česká 
hudba. A to jak tradiční, v podobě stěžejních děl nej-
významnějších skladatelů (B. Smetana, A. Dvořák, 
L. Janáček, B. Martinů), tak i ta soudobá z per mo-
derních talentů. Už sám zahajovací koncert festivalu 
(16. 12. ve Španělském sálu Pražského hradu) bude 
zahájen jednou z perel české národní hudby – Smeta-
novou symfonickou básní Vyšehrad z cyklu Má vlast. 
Největšími hvězdami a hosty festivalu se stanou be-
zesporu Andrej Baranov, bezkonkurenční houslista 
a vítěz nejprestižnějšího světového houslového klání 
– soutěže Jejího Veličenstva královny Alžběty II., 
nebo legendární Borodinovo kvarteto, které vystoupí 
v Praze vůbec poprvé. 

Unikátní bude bezesporu uvedení jednoho z nejob-
tížnějších klavírních koncertů světové hudby, a sice 
Dvořákova Klavírního koncertu, v podání Vassilyho 
Primasova. Jako letošní divácká specialita se připra-
vuje komponovaný pořad Šumná města, který přesně 
vystihuje filosofii festivalu. V jediném večeru totiž 
propojuje jak slovo a film, tak výstavu. Ani drama-
turgie závěrečného koncertu ovšem nebude nijak 
obyčejná: orchestr totiž rozezní hudební přátelství A. 
Dvořáka s P. I. Čajkovským. 

Nenechte si tedy ujít ani vy výjimečný vánoční zá-
žitek, vzrušující podívanou snoubící harmonii, ener-
gickou lásku a hudební preciznost.

Za ZUŠ Radek Menoušek 

přímo vybízí podívat se na zoubek těm, kdo na rad-
nicích v minulosti vládli a nechránili zájmy občanů.

Pod stejným drobnohledem je třeba mít každého 
provozovatele v tom smyslu, zda jsou jeho režij-
ní náklady na únosné míře ve vztahu k nákladům 
a přiměřenému zisku.

Dnes je krátce po volbách do zastupitelstev, při 
nichž se v mnoha obcích a městech změnilo vede-
ní a je na vás, občanech, abyste svojí iniciativou 
po zastupitelích žádali změnu a přehodnocení sou-
časných smluv v oblasti správy pitné vody a sjedná-
ní nápravy, která bude vstřícná k občanovi, nikoli 
nástrojem na „dojení“ republiky nadnárodními spo-
lečnostmi, jejichž zisky končí za hranicemi našeho 
státu. Petr Havlíček
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Ctění čtenáři, 
vážení umělci

Aniž jsme se nadáli, je tu všemi muzikanty 
očekávaný měsíc listopad a s ním přichází posled-
ní přípravy na koncert k Roku české hudby 2014. 
Výtvarníci připravili krásné pozvánky a plakátky 
na tento koncert, začeš velice děkujeme vyučující 
Miladě Krampotové. Muzikanti dolaďují poslední 
nejistoty ve svých skladbách a my učitelé držíme 
pěsti, aby 26.12. v Synagoze od 17 hodin bylo vše 
nachystáno a na žáčky i učitele čekala plná Synago-
ga posluchačů. 

Děkujeme, milí čtenáři, že nás podporujete nejen 
svými návštěvami na našich koncertech a výsta-
vách, ale i za zapojení do „Knoflíkobraní“, které 
bude trvat do konce roku 2014. Doposud se od vás 
sešla pěkná hromádka ještě hezčích knoflíků a nyní 
je už v rukou a fantazii malých umělců, čím Vás 
na dubnové výstavě v židovském dvojdomku pře-
kvapí, uchvátí nebo jen inspirují.

Prosinec přinese, krom mnoha krásných kon-
certů i dárek pro naše studenty hudební nauky a to 
v podobě dvouhodinového bloku muzikoterapie pod 
vedením Mgr. E. Motyčkové www.hlas-v-nas.cz. 
V neposlední řadě přikládám upozornění pro naše 
žáčky a jejich rodiče. Do budovy ZUŠ mají povolen 
vstup pouze naši žáci, zákonní zástupci mohou, pod 
dohledem pedagoga, pomoci žákům při převlékání 
v šatně, poté musí budovu opustit. Za toto opatření 
sloužící k zajištění bezpečnosti a ochrany zdraví 
žáků se omlouváme. A nyní již předávám slovo ko-
legovi PhDr. R. Menouškovi v navazujícím článku.

Za ZUŠ Mgr. Kristýna Vašková

Odpoledne se seniory
Dne 6. 11. 2014 jsme přivítaly milou návště-

vu z řad našich seniorů z pečovatelských domů. 
Společně jsme si povídali o historii i současnosti 
knihovny. Naši senioři měli možnost si prohlédnout 

prostory, které jsou součástí knihovny, ale běžné-
mu čtenáři  jsou nepřístupné. Strávili jsme společně 
příjemné odpoledne, za které moc děkujeme.
Za knihovnu Zdena Poláková, Lenka Jablečníková

Den válečných veteránů
Starosta města Josef Kozel a místostarosta Ota-

kar Volejník uctili dne 11. listopadu památku váleč-
ných veteránů a upozornili na to, že bychom neměli 
zapomínat na naše spoluobčany, válečné veterány.

Jedenáctý listopad nebyl určen náhodou, roku 
1918 byly ukončeny boje I. světové války podepsá-
ním mírové smlouvy mezi Německem a Spojenci. 

Váleční veteráni jsou většinou na obou stranách 
barikády a bohužel nikdo z „obyčejných“ lidí si vál-
ku nepřeje, ale přesto se jí musí účastnit“.

(redakce)
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Mateřská škola 
Jonášova 

V říjnu jsme v naší školce uspořádali pro děti 
a jejich rodiče „ Větrníkové odpoledne“.

Vyráběli jsme větrníky dle vlastní fantazie, růz-
ných barev a velikostí. Fotografie větrníků zašleme 
do soutěže „ Větrníkový den“. Tato soutěž má za cíl 
upozornit na ty, kteří trpí nevyléčitelným onemoc-
něním - cystickou fibrózou. Po vylosování bude nej-
hezčí fotografie zveřejněna na webových stránkách 
Klubu nemocných cystickou fibrózou a odměněna 
dárkem od patrona soutěže herce  Ivana Trojana.

Vážení přátelé naší mateřské školy.
Rychle se blíží konec roku 2014 a my bychom 

vás rádi pozvali na vánoční jarmark v „ Jonášovce“. 
Předvánoční jarmareční dny pořádáme ve dnech 
2.– 3. prosince a jste srdečně zváni.

Mějte se dobře a prožijte adventní čas v klidu 
a pohodě.

Opočenská V. a kolektiv Mš Jonášova

Betlémské světlo 
v Heřmanově Městci již 

popatnácté
Betlémské světlo je plamínek z Betléma, který 

putuje napříč Evropou. Myšlenka šíření před-
vánočního pokoje a míru vznikla v Rakousku, 
odkud se rozšířila do 25 zemí světa. Betlémské 
světlo se stalo neodmyslitelnou součástí atmosféry 
na náměstích, v kostelích nebo veřejných insti-
tucích. Tímto poselstvím z Betléma si můžete též 
ve vašich domovech zpříjemnit vánočních čas.

Tradičně i v našem městě máte možnost si při-
jít se svou lucernou  pro Betlémské světlo v úterý 
23.12.2014 mezi 17 až 19 hodin do indiánského sta-
nu tee-pee, které bude stát na náměstí před kostelem          
sv. Bartoloměje. 

Betlémské světlo bude předáno heřmanoměs-
teckými skauty též do kostela sv. Bartoloměje.

Srdečně zve a krásné vánoce přeje skautské stře-
disko „Leknín“. 

Libor Kovačka

Vánoční koncert
 i s populárním „Hej, mistře!“ J. J. Ryby

Pěvecký sbor Vlastislav ve spolupráci s Městem 
Heřmanův Městec připravuje pro všechny milov-
níky vánoční hudby a zpěvů tradiční VÁNOČNÍ  
KONCERT. Půvabné vánoční koledy přednesou 
jak dětský pěvecký sbor Písnička  Základní školy 
v Heřmanově Městci, tak i PS Vlastislav a hostující 
pěvecký sbor Bendl z České Třebové. 

Vrcholem koncertu bude uvedení asi nejznáměj-
šího vánočního díla naší historie České mše vánoč-
ní „Hej, mistře!“ Jakuba Jana  Ryby. Toto dílo uve-
dou oba pěvecké sbory Bendl i Vlastislav společně 
se Symfonickým orchestrem Konzervatoře Pardu-
bice pod taktovkou Tomáše Židka. Sóla přednesou 
Nikola Uramová, Zuzana Hátlová, Ahmad Hedar 
a Martin Vodrážka. Posluchači budou mít unikát-
ní příležitost slyšet celé v mnoha ohledech pozdě-
ji upravované dílo v jeho původní podobě z konce 
18. století, tak jak ho provozoval v Rožmitále pod 
Třemšínem i jinde samotný autor Jakub Jan Ryba. 
Právě dirigent Tomáš Židek přistoupil k nastudová-
ní „Rybovky“ co nejvěrnější původnímu originálu. 

Věříme, že i letošní vánoční koncert se stane lá-
kavou nabídkou pro mnohé posluchače z širokého 
okolí. Všichni jste srdečně zváni ke krátkému odpo-
činutí od předvánočního shonu v neděli 14. prosince 
v 16.30 hod. do heřmanoměstecké sokolovny.

Marek Výborný

„Česko zpívá koledy“ 
i u nás – přijďte si zazpívat!

Pěvecký sbor Vlastislav byl letos osloven 
celostátním periodikem „Deník“ a bude se 
spolupodílet na prestižním celorepubliko-
vém projektu „Česko zpívá koledy“. „Zazpí-
vejte si koledy s Deníkem u kostela svatého 
Bartoloměje okolo vánočního stromu. Váno-
ce se blíží a s nimi i akce Deníku nazvaná 
„Česko zpívá koledy“, kterou si oblíbily ti-
síce lidí po celé zemi i v zahraničí. Princip 
je jednoduchý – sejít se ve stejný den a čas 
na náměstích, u kostelů či na jiných mís-
tech ve městech i vesničkách a zanotovat si 
společně nejznámější české koledy,“ uvádí 
k projektu šéfredaktorka Chrudimského de-
níku Romana Netolická. 

Zpívat budeme ve středu 10. prosince úde-
rem 18. hodiny u kostela svatého Bartolomě-
je v Heřmanově Městci. Vystoupí pěvecký 
sbor Vlastislav a dětské pěvecké sbory Pís-
nička Heřmanův Městec a Klíčenky z Chru-
dimi. Přijďte si společně s námi a mnoha dal-
šími městy v ČR zazpívat nejznámější české 
koledy a okusit trochu adventní předvánoční 
atmosféry! Marek Výborný

Andělská pohádka 
na dobrou noc

Chtěli byste ji slyšet? A vidět? Může-
te. Ve čtvrtou adventní neděli, 21. 12. 2014 
od 14 hodin ji jako vánoční dárek pro děti 
i dospělé zahrají děti a mládež z Farního sbo-
ru Českobratrské církve evangelické. 

V rámci tradiční dětské vánoční slavnos-
ti evangelického sboru, která bude poprvé 
v Rytířském sále na zámku, si můžete připo-
menout, proč vánoce slavíme. 

Srdečně vás zvu, abyste si ve čtvrtou ad-
ventní neděli odpoledne na chvíli oddech-
li od předvánočního shonu a společně malí 
i velcí přišli a prostřednictvím netradiční 
vánoční hry se nechali uvést do vánoční ra-
dosti.

Jan Plecháček, evangelický farář

APŽ 
PROGR AM PROSINEC

CVIČENÍ:
Pojďte si s námi zacvičit každé úterý od 14:00 do RC 
Radovánek:
• 2. 12. Cvičíme s owerbally 
• 9. 12. Protahování s gumou
• 16. 12. Cvičíme úplně jinak

MIMOŘÁDNÉ AKTIVITY:
• 4. 12. ČTVRTEK - Projdeme se s hůlkami i bez 

nich… na Barborku. Sraz ve 14 hodin na vlako-
vém nádraží. Chůze do 10 km, natrháme si větvič-
ky „Barborky“ do vázy.

• 11 .12. ČTVRTEK „VEČER DESKOVÝCH HER 
PRO DOSPĚLÉ“ V 18 hodin v Radovánku. Přijď-
te se pobavit a zahrát si spolu s ostatními.
VÝLETY:

• VÝLET K PRAMENI CHRUDIMKY SPOLEČ-
NĚ S HLINECKÝMI TURISTY BUDE UPŘES-
NĚN NA PLAKÁTECH.   

• 31.12.2014  STŘEDA   „SILVESTROVSKÉ PU-
TOVÁNÍ KOLEM HEŘMANOVA MĚSTCE“. 
Sraz v 9 hodin v parku u pávů. Pěší procházka 
do 15 km.  Info bude upřesněno.
DIVADLO V PARDUBICÍCH:

Noví zájemci o abonentní vstupenky skupiny „B“ se 
prosím hlaste do 12.12.2014 paní Krbcové.
Více informací na tel.: 723152866.

Za APŽ  Ivana Krbcová
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RODIČOVSKÉ CENTRUM R ADOVÁNEK o. s.  
Otevřeno vždy v pondělí, úterý a čtvrtek od 9 – 12 hod a od 15 – 18 hod
Pravidelné aktivity v týdnu:
každé pondělí 
od 15:00 do 17:00 hod  Keramická dílna pro děti a rodiče
od 10:30 do 11:00 hod  Klub rodičů s kojenci
od 18:30 do 19:30 hod  Večery s meditací
každé liché úterý
od 10:00 do 11:00 hod     Šikovné ručičky – tvoření pro nejmenší 
každé sudé úterý
od 10:00 do 11:00 hod      Ladíme se spolu – hudební hry s dětmi
každé úterý
od 14:00 do 15:00 hod Aktivity pro seniory
každou lichou středu
od 18:00 do 21:00 hod  Kreativní dílna pro dospělé
každý čtvrtek
od 10:00 do 11:00 hod Klub rodičů s batolaty
každý pátek
od 17:00 do 18:30 hod  Cvičení pro těhotné a profylaxe k porodu

Mimořádné akce s Radovánkem na PROSINEC 2014 
• Pátek 5. 12.v 18.30 hodin „VÁNOČNÍ POHÁDKA O KAPRU KARLOVI“ divadelní představení pro 

děti - v kině, hraje divadlo Kampa. Před představením bude promítaní pásma pohádek pro nejmenší 
spojené s mikulášskou nadílkou od 17 hodin (viz.program kina). Vstupné je 80,- Kč.

• Středa 10. 12.v 18.00 hodin Kreativní dílna pro dospělé na téma „DROBNÉ VÁNOČNÍ DÁRKY 
Z KORÁLKŮ“ - výroba drobných vánočních dekorací a šperků. Veškerý materiál je v ceně. Cena dle 
spotřebovaného materiálu 50 - 80,- Kč.

• Pátek 12. 12. od 14.30 - 15.30 hodin „VYPOUŠTĚNÍ BALÓNKU S PŘÁNÍM PRO JEŽÍŠKA“ 
na Masarykově náměstí. Bližší informace budou upřesněny na plakátech. 

• Čtvrtek 18. 12.v 16.00 hodin VÁNOČNÍ BESÍDKA S POHÁDKOU – společné posezení s koledami 
u cukroví a s pohádkvou babičkou.

Areál MŠ Jonášova, vpravo od hlavního vstupu.
Kontakt: tel: 723 152 866, 725 372 998, www.radovanek.xf.cz
Činnost RC Radovánek je podporována městem Heřmanův Městec, Pardubickým krajem a MPSV

Bio seniorů 
se těší velkému zájmu diváků

Nový projekt Bio seniorů, který jsme 
v heřmanoměsteckém kině zahájili v loň-
ském roce, si vede velmi dobře. Svědčí o tom 
také téměř vyprodané představení české 
pohádky „Tři bratři“, které se uskutečnilo 
ve středu 12. listopadu. Vždy druhou středu 
v měsíci od 17 hodin mohou diváci navští-
vit vybraný český film za snížené vstupné 
50,-Kč. Tato představení jsou primárně ur-
čena seniorům, ale jsou přístupná i pro jiné 
návštěvníky z řad veřejnosti. Do konce roku 
mohou ještě diváci navštívit ve středu 10. 
prosince nový český film Alice Nellis „An-
dělé všedního dne“. V tomto filmu natoče-
ném podle románu Michala Viewegha hrají 
Marián Labuda, Vojta Dyk, Vladimír Javor-
ský, Bolek Polívka a další známí herci.

Na rok 2015 pro Vás Bio seniorů připravu-
je tyto filmy:

Pohádkář – středa 14. 1. 2015
Jak jsme hráli čáru – středa 11. 2. 2015
Hodinový manžel – středa 11. 3. 2015
Babovřesky 3 – středa 8. 4. 2015

Mikuláš s čertem tradičně navštíví kino. 
Poprvé také divadelní pohádka pro děti.
Městské kino Heřmanův Městec Vás zve 

v pátek 5. prosince od 17 hodin na již tradiční 
akci Mikuláš v kině. Před promítáním pásma 
vánočních a zimních pohádek navštíví děti 
v kině Mikuláš s čertem, kteří rozsvítí náš 
vánoční stromek, a všem hodným dětem při-
nesou sladkou odměnu. Vstupné je 40,-Kč.

Letos poprvé bude mikulášský program 
v kině obohacen také o divadelní předsta-
vení. Kino navštíví pražský divadelní sou-
bor Cylindr Ivety Duškové, který odehraje 
od 18:30 Vánoční pohádku o kapru Karlovi. 

V pohádkovém vyprávění, ve kterém ne-
budou chybět koledy a ve kterém možná 

objedeme celý svět, se dozvíme, jak se sla-
ví Vánoce třeba u Laponců, u Indiánů nebo 
v Polynésii. Představení trvá hodinu a je 
vhodné pro malé i velké diváky, kteří milují 
Vánoce, koledy a vánoční zvyky. A taky pro 
ty, kteří rádi cestují, třeba po moři, vzdu-
chem či odpadním kanálem. Zpívají se ko-
ledy staré české, nové české, koledy tradič-
ní i netradiční z různých koutů zeměkoule. 
Zpěv je doprovázen živou hrou na kytaru, 
klavír a violoncello. 

Pohádka je vhodná pro děti od 4 let i pro 
publikum dospělé. Vstupné je 80,-Kč a vstu-
penky si můžete zakoupit v předprodeji v po-
kladně kina nebo v informačním centru.

Další ročník filmového festivalu Snow 
Film Fest již 6. prosince 

Městské kino pořádá v sobotu 6. prosince 
od 16 hodin již 4. ročník Snow Film Festu. 
Večer plný špičkových filmů o zimních expe-
dicích, extrémním lyžování, zimním lezení, 
skialpinismu a dalších zimních aktivitách 
plných adrenalinu bude doplněn také před-
náškou a besedou s hostem. 

Letos se můžete těšit na extrémního spor-
tovce Romana Šinkovského. Představí Vám 
nejtěžší závody světa, které absolvoval v Pa-
tagonii, Kostarice nebo Číně. Vstupné na ce-
lou akci je pouze 80,-Kč, občerstvení je za-
jištěno.

Dalimil Nevečeřal – vedoucí kina

Program na kina 
prosinec

• Středa 3.12. v 19:30 – Drákula: Neznámá legenda
• Pátek 5.12.  v 17:00 – Mikuláš v kině
• Pátek 5.12. v 18:30 – Vánoční pohádka o kapru 

Karlovi (divadlo)
• Sobota 6.12. v 16:00 – Snow Film Fest
• Úterý 9.12. v 19:30 – Sex v Paříži
• Středa 10.12. v 17:00 – Andělé všedního dne (Bio 

seniorů)
• Středa 10.12. v 19:30 – Ouija
• Čtvrtek 11.12. v 18:00 – Borneo krásné i drsné 

(cest.večer)
• Pátek 12.12. v 17:30 – Winx club
• Pátek 12.12. v 19:30 – Hobit: Bitva pěti armád 

(2D dabing)
• Sobota 13.12. v 16:00 – Hobit: Bitva pěti armád 

(3D dabing)
• Sobota 13.12. v 19:30 – Hobit: Bitva pěti armád 

(2D titulky)
• Úterý 16.12. v 19:30 + středa 17.12. v 17:30 – Jak 

jsme hráli čáru
• Středa 17.12. v 19:30 – Co jsme komu udělali?
• Čtvrtek 18.12. v 18:00 – Interstellar 
• Pátek 19.12. v 17:30 – Tučňáci z Madagaskaru 3D
• Pátek 19.12. v 19:30 + sobota 20.12.v 17:30 – Noc 

v muzeu: Tajemství hrobky
• Sobota 20.12. v 15:30 – Tučňáci z Madagaskaru
• Sobota 20.12. v 19:30 – Pohádkář
• Středa 24.12. ve 14:00 – Paddington (předpremi-

éra)
• Pátek 26.12. + sobota 27.12. v 17:30 – Sněhová 

královna 2D/3D
• Pátek 26.12. v 19:30 – Hodinový manžel
• Sobota 27.12. v 19:30 a neděle 28.12. v 19:30 – 

Exodus: Bohové a králové 2D/3D
• Neděle 28.12. v 17:30 – Příběh Marie
• Úterý 30.12. v 16:00 a v 19:30 – Hobit: Bitva pěti 

armád 2D/3D
Aktuální program kina a bližší informace 

k akcím pořádaným v kině najdete na oficiál-
ní internetové stránce: www.kinohm.cz 
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placená inzerce:
Masážní salon Aura

Barákova 675, Heřmanův Městec
 nabízí od 1. 12. 2014 masáže sportovní,re-

generační, relaxační a aromaterapeutické. Mož-
nost zakoupení dárkových poukazů. Objednávky 
na tel. 799 501 370 po 15:00 hod.

Neměníme směr 
a držíme slovo.

Tak nám to volební heslo dlouho nevydrželo. 
Heřmani slibovali a vypadá to, že jenom slibova-
li. Vždyť po volbách je vše jinak. Těsné vítězství 
jim dalo právo nominovat lídra kandidátky na sta-
rostu. Ten, ač se tak prezentoval i v médiích, prý 
nemá zájem. Tak alespoň čtvrtý v pořadí zvolený 
se obětuje a půjde dělat místostarostu.  A aby se 
to nepletlo, tak třetí v pořadí zvolený se zase vzdá 
mandátu, aby se do zastupitelstva dostal jako první 
náhradník a splnil si tak svůj sen „Velký Heřman“.  
Je zajímavé, že „ morální autorita města“ a  jejich 
velký guru tiše souhlasí.   Ach jo!  Ještě lépe to do-
padlo u dalšího člena koalice. To je přímo na zápis 
do knihy rekordů.  Náhradnice, která v pondělí od-
poledne (10. 11. 2014) převzala mandát s 215 hlasy, 
se večer stala členkou rady města. Zřejmě nejrych-
leji zvolený člen rady města na naší zeměkouli. 
Toto sdružení nám i médiím celou volební kampaň 
podsouvalo za lídra a kandidáta na starostu svou 
šestku z kandidátní listiny, která se pak přes své 
vítězství  (u HEROUTU) po volbách vzdala svého 
mandátu.  A pak, že lhát se nevyplácí.

Aleš Jiroutek, zastupitel města

Dne 30. 11. 2014  
uplynul rok od úmrtí 

p. K arla Kočího 
z Heřmanova Městce, 

s láskou a úctou 
vzpomínají manželka 

Soňa, synové Petr a Jan 
s rodinami ,  

nikdy  nezapomeneme..

Odpověď
Dovolujeme si uvést tvrzení pana Jiroutka 

na pravou míru. 
Naše sdružení svůj slib vůči voličům dodrželo 

a převzalo spoluodpovědnost ve špičkovém vedení 
města, kde bude hájit zájmy všech občanů. V na-
šich předvolebních materiálech jsme proklamovali, 
že i když pořadí na kandidátní listině musí něja-
ké být, máme několik lídrů a do voleb vstupuje-
me jako jeden tým hájící společné ušlechtilé cíle. 
Tvrzení pana Jiroutka, že se náš kandidát zapsaný 
na kandidátní listině na prvním pořadí prezentoval 
jako budoucí starosta se nezakládá na pravdě. Po-
kud se tak stalo, rozhodně to nebyl náš kandidát, 
který by diktoval novinářům co psát. 

Pravdou je, že náš třetí v pořadí zvolený kandi-
dát se vzdal mandátu. Není problém si ověřit, že 
to nebylo z jeho popudu, ale z rozhodnutí jeho za-
městnavatele, který vydal vnitřní předpis zakazu-
jící vykonávat funkci zastupitele z důvodu možné-
ho střetu zájmu. O tomto předpisu byl náš kandidát 
informovaný až po volbách a dle volebního zákona 
nastoupil na jeho místo první náhradník. 

Z pověření předsedy spolku Herout, se také mů-
žeme vyjádřit v záležitosti odstoupení jejich vítěz-
né kandidátky. Tato odstoupila z důvodu toho, že 
nedošlo z její strany ke shodě v některých bodech 
koaliční smlouvy. To už tak prostě v životě někdy 
bývá. Na její místo pak logicky nastoupila první 
náhradnice. Koaliční partneři se po vzájemné 
a demokratické dohodě rozhodli, kdo bude vyko-
návat jaké funkce a můžeme s klidným svědomím 
prohlásit, že jsme rozhodovali se vší odpovědností. 

Vážení spoluobčané, hlásali jsme otevřenost, 
a proto jsme připraveni odpovídat i na další vaše 
dotazy. Neměníme směr a držíme slovo! 

Heřmani, občanské sdružení

Nová tvář Leknínu
Většina obcí a měst v ČR vydává noviny, ve kte-

rých informuje občany o záležitostech, které se 
obce či města v danou dobu týkají. Je důležité po-
znamenat, že pokud jsou jsou tyto noviny placené 
z rozpočtu města, jedná se o veřejné finance a jako 
takové by noviny měly sloužit především zájmům 
místních obyvatel. Leknín musí být jedním z kaná-
lů, skrz který radnice komunikuje se svými občany. 
Samozřejmě v dnešní době bude nastupující vedení 
Radnice ještě efektivnějším způsobem využívat in-
ternetových stránek města.

Leknín je placen veřejnými penězi a z toho vy-
plývá i jeho další využití, které se týká možnosti 
občanů účastnit se na veřejném rozhodování. Lek-
nín musí být místem, kde se občané mohou vyjád-
řit k místním problémům a prezentovat svůj názor. 
K tomuto účelu přepracujeme pravidla přispívání 
do Leknínu, kterými se budou redaktoři a redakční 
rada vždy řídit. 

Hlavním našim poselstvím je posun od podří-
zeného vychvalování radnice ke svobodnější vý-
měně názorů. Nová Rada města se chce inspirovat 
k chytrému řešení podle našich místních podmínek. 
Uvědomujeme si, že mohou existovat jiné názory 
na řízení města a že mají místo ve veřejné debatě 
na stránkách Leknínu za veřejné peníze.

Vážení spoluobčané, také prostřednictvím Lek-
nínu budeme pracovat na uspokojování potřeb 
svých občanů: Jde především o uspokojování po-
třeby bydlení, ochrany a rozvoje zdraví, dopravy 
a spojů, potřeby informací, výchovy a vzdělávání, 
celkového kulturního rozvoje a ochrany veřejného 
pořádku. (Otakar Volejník, místostarosta města)

Křižovatka 
za Synagogou

30.11. - 7.12. otevřeno od 13.00-18.00 hod
Zvu Vás tímto do výstavních prostor mo-

derní i klasické tvorby. Ráda Vám pomohu 
v případě zájmu s výběrem dárků pro Vaše 
blízké se zpříjemněním domova či doladě-
ním pracovního prostředí. Výběr z dárko-
vých obrázků, relaxačních obrazů, zátiší 
a krajinek. Na Vaši návštěvu se těší autorka.

Jaroslava Tomišková

Věneček 
Připomínáme všem zájemcům, že letošní 

taneční končí Věnečkem dne 29. 11. 2014. 
Věneček začíná v místní sokolovně v 19.00 
hod, oficiální část končí kolem 22. hodi-
ny, následuje volná zábava ve formě plesu 
do 02:00 hod. Vstupenky si můžete zakou-
pit v Informačním centru na náměstí Míru. 
Cena vstupenky je 100,- Kč, pokud chce 
někdo sledovat pouze oficiální část, může si 
v den pořádání Věnečku zakoupit vstupenku 
na balkon v ceně 50,- Kč. Tyto vstupenky ov-
šem platí pouze do 22.00 hodin, potom bude 
balkon uzavřen. Jitka Řezáčová

Posíláme přání Ježiškovi
Rodičovské centrum Radovánek a spolek Živé 

město vás společně zvou na předvánoční akci po-
řádanou dne 12. 12. letošního roku, spojenou s vy-
pouštěním balónků, které s sebou nesou vzkaz 
Ježíškovi. Každé dítko, které přijde, dostane nafu-
kovací balónek s připevněnou kartičkou, na kterou 
napíše své přání. V 15:15 minut vypustí všichni své 
balónky do nebe nejen u nás v Heřmanově Městci, 
ale i v mnoha dalších obcích celé České republiky. 
Akce začíná na Masarykově náměstí již ve 14.30 
hodin, kde bude zároveň připravený malý dopro-
vodný program pro děti. Více informací najdete 
na propagačních letácích. Přijďte se svými dětmi 
pokořit rekord z roku 2008 v počtu vypuštěných 
balónků a společně se s námi naladit na vánoční 
svátky. Gabriela Jirousková - RC Radovánek

Míša Dyčková - Živé město

KONEC ROKU 
V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ

V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ BUDE 
KNIHOVNA UZAVŘENA OD  24. 12. 2014 DO  
01. 01. 2015 

Poslední možnost výpůjček knih bude v úterý  
23.12.2014 do 16.00hod.  Na své čtenáře se budeme 
těšit opět v pátek  02. 01. 2015 .
Za knihovnu Zdena Poláková, Lenka Jablečníková

Názory občanů



 Základní priority programu koaliční spolupráce  
v orgánech města Heřmanův Městec  

v období  2014 – 2018 
mezi sdružením Heřmani, spolkem Živé město a spolkem Herout

Základní východiska

Volební seskupení jsou si vědomy své odpo-
vědnosti za další rozvoj města Heřmanův Měs-
tec a za prohlubování demokratických principů. 
Vzájemnou blízkostí volebních programů vyja-
dřují společnou vůli spravovat město s ohledem 
na potřeby a zájmy občanů po následující čtyř-
leté období. Svojí prací strany hodlají řešit neje-
nom aktuální problémy, ale naplňovat i dlouho-
dobé strategické cíle pro příští desetiletí.

Strany se zavazují, že budou plnit dohodnu-
té programové cíle a ustanovení uvedená níže. 
Strany se jednoznačně shodly, že po celé funkč-
ní období 2014-2018 budou prosazovat směrem 
k veřejnosti politiku otevřenosti, maximální 
informovanosti. Cílem spolupráce je naplnění 
základních strategických vizí.

Priority koalice sdružení Heřmani, spolku 
Živé město a spolkem Herout lze shrnout do tří 
bodů:

1. Otevřená aktivní komunikace vedení 
města i úřadu směrem k obyvatelům s důrazem 
na včasnost a vysokou kvalitu informací i ve-
řejné debaty.

2. Proces hospodaření s majetkem a fi-
nančními prostředky města musí prokazovat 
ve všech jeho částech maximální transparent-
nost. Součástí musí být kultivace podnikatel-
ského prostředí tak, aby se všechny skupiny 
podnikatelů mohly podílet na harmonickém 
rozvoji a provozu města.

3. Strategické plánování ve všech oblastech 
městského rozvoje a městské činnosti.

1. Programové priority v oblasti řízení města
• strategické, koncepční a systematické pláno-

vání činnosti města ve všech jeho oblastech 
včetně maximální informovanosti a prezen-
taci jednotlivých koncepcí

• zpracování a naplňování projektu úsporné 
radnice

• zpřístupnění v maximální možné míře veš-
keré dokumentace z jednání městské rady, 
městského zastupitelstva a všech výborů 
a komisí i nad rámec stávajícího zákona č. 
106/1999 Sb. O svobodném přístupu k infor-
macím

• zápisy z jednání RM veřejně přístupné, včetně 
jmenovitého hlasování jednotlivých členů rady

2. Programové priority v oblasti rozvoj města
• revize a změna přístupu k celoměstsky 

významným částem města (urbanistická 
studie centra města – náměstí Míru, Ma-
sarykovo náměstí, Synagoga a její okolí) 
s důrazem na jejich společensko-kulturní 
význam (zóny oddychu, účelnosti i repre-
zentativnosti města).

• definice a veřejná koncepce systému územ-

ního rozvoje
• vytvoření komise RM „Koncepce a rozvoje 

města“
• revitalizace a obnova dobrého jména oblasti 

Konopáč coby oddychové a turistické zóny 
města

• zlepšení propagace města a image města jako 
turistické destinace

• navázání spolupráce s partnerskými městy 
v ČR i zahraničí

• 
3. Programové priority v oblasti hospodaření 
s majetkem města
• zavedení úplného veřejného registru majetku 

města
• vytvoření protikorupční strategie města, de-

finující např. nediskriminující zadávací pod-
mínky, otevřená výběrová řízení, dostatečné 
lhůty pro uchazeče, atp. 

• stanovení a veřejná definice koncepce hospo-
daření města v duchu hesla „Rozpočet města 
je věc veřejná“ s jasnou prioritou nezadlužo-
vání města na roky budoucí

• provedení systémových opatření ke zvýšení 
příjmů rozpočtu města –zřízení samostatné-
ho oddělení města zabývajícího se dotacemi 
EU, stát, kraj

• snížení výdajů města v nerozvojových oblas-
tech včetně důrazu na optimalizaci nákladů 
na regionální a místní správu

• ve spolupráci s ostatními městy a obcemi 
(akcionáři Vodovody a kanalizace Chru-
dim, a.s.) řešit problematiku vodárenství 
a hospodaření s vodními zdroji,vyjád-
řit jasný postoj k privatizaci vodárenství 
a ve spolupráci s ostatními akcionáři se 
snažit o nápravu

4. Programové priority v oblasti zdravotnic-
tví, sociální oblasti a bydlení
• vypracování koncepce poskytování sociál-

ních služeb a její koordinace
• rozvíjen ía prohlubování spolupráce s nezis-

kovými organizacemi
• vytvoření systémových podmínek pro vý-

stavbu rodinných domů
• zajištění dostupnosti a přístupnosti zdravot-

nických služeb z pohledu bezbariérovosti 
a vyššího komfortu prostředí lékařských or-
dinací a čekáren

• maximální využití nemovitostí města pro 
služby občanům včetně variant malometráž-
ních či sociálních bytů (Medov, Čáslavská 
ulice atp.)

5. Programové priority v oblasti bezpečnosti
• prověření možnosti zřízení vlastní Městské 

policie s primárním, hlavním a převládajícím 
cílem coby služba občanům pro zajištění pre-
vence, výchovy k obecnímu soužití a obecní 
bezpečnosti občanů ve městě, včetně zajiště-
ní její využitelnosti a tím i spolufinancování 
okolními obcemi

• vyvinutí maximálního úsilí na získání dotač-
ního programu pro vybudování městského 
kamerového systému

6. Programové priority v oblasti kultury
• zpracování analýzy stávající situace a návrh 

způsobu organizačního řízení včetně kon-
cepce rozvoje

• revitalizace kulturního dědictví města včet-
ně veřejné definice kulturních památek města 
a jejich údržby a propagace ve spojení s tu-
ristickým ruchem (obě náměstí, historické 
monumenty ve městě, pozůstatky Mrdické 
tvrze).

• důraz na maximální rozvoj městských objek-
tů či zařízení vhodných pro kulturní vyžití 
občanů (městské kino, multifunkční centrum, 
městská Sokolovna nejen jako sportovní za-
řízení, atp.), ale i venkovní prostory vhodné 
pro kulturní činnost (zázemí multifunkčního 
centra, letní kino, okolí Synagogy, atp.)

• podpora vzniku tradičních kulturních akcí 
a městských slavností

7. Programové priority v oblasti školství
• podpora vzniku a rozvoje mateřských center 

a zajištění dostatečného počtu míst v mateř-
ských školkách včetně důsledné spolupráce 
se spádovými obcemi

• podpora mimoškolních aktivit dětí a mládeže
• podpora všech typů školských zařízení, 

vytvoření strategického plánu organiza-
ce školní i mimoškolní činnosti s ohledem 
na demografický vývoj a poměr místních 
a dojíždějících žáků včetně důsledné spolu-
práce se spádovými obcemi

8. Programové priority v oblasti sportu
• vypracovat strategii rozvoje, údržby a inves-

tic –vznik statutu městských sportovišť -pře-
hodnotit celkový přístup města

• propagovat sportování jako životní styl 
a spoluvytvářet podmínky pro maximální za-
pojení občanů města včetně mládeže do spor-
tovních aktivit (městské běhy, tradiční akce, 
vznik venkovních volno-časových tělocvi-
čen, stezek pro in-line bruslení atp.)

• převzít po dohodě s ČOS Sokolovnu do plné 
správy města



Ohlédnutí za 
rokem 2014

I letos se v našem městě uskutečnilo mnoho za-
jímavého a nového. Setkávat jsme se mohli na řadě 
tradičních akcí, kterými Vás provedou fotografie 
níže. Náš každodenní život nám i návštěvníkům 
zpříjemňovali, krom těchto akcí i akce našich 
sdružení, ať už tradiční plesy, výstavy, besedy 
a setkání, dny dětí či tradiční akce v autokempinku 
Konopáč… I na příští rok jsou již nyní pro Vás při-
pravovány zajímavé kulturní akce. Jejichž termíny 
či bližší programy se dozvíte v našem turistickém 
informačním centru, které pro Vás připravuje 
i měsíční kalendář akcí z města a Železnohorského 
regionu. Martin Písař, TIC Heřmanův Městec

Na tradiční adventní a štědrovečerní akce se 
můžete těšit i letos.

Ani v letošním roce nebudou občané našeho měs-
ta ochuzení o tradiční adventní akce. Po vánočním 
koncertě s „Rybovkou“ v neděli 14. 12. si můžete 
ve svých kalendářích označit i další dvě data. Díky 
skautům si v úterý 23. 12. si bude možné odnést 
z tee-pee před kostelem sv. Bartoloměje od 17 ho-
din betlémské světlo a na štědrý večer zazní od 16 
hodin opět koledy z ochozu kostela sv. Bartoloměje 
v podání žesťového kvintetu. Otevřen bude i kostel, 
kde bude možné si prohlédnout heřmanoměstecký 
vyřezávaný betlém.  Marek Výborný

Cyklus přednášek  
Společnosti přátel Železných hor - jaro a podzim

 Hudební léto v kostele sv. Bartoloměje - červen až srpen

Babí léto na Železných horách - 19. a 20.9.Společnost přátel Železných hor zve srdečně 
v tomto roce naposledy všechny zájemce na pro-
sincové podvečerní setkání. Ve středu 10. prosince 
opět v Multifunkčním centru přivítáme mezi námi 
výtvarnici a spisovatelku paní Kamilu Skopo-
vou. Přijede si s námi v čase předvánočního shonu 
povídat o vánočních zvycích a tradicích, o cukroví 
a svátečních pokrmech. Povídání bude doprováze-
no autogramiádou a prodejem autorčiných knížek. 
Krásné regionální kuchařky přijdou jistě vhod 
i jako netradiční vánoční dárek. 

Za SPŽH  všechny zve předsedkyně Hana Böhmová. Cyklus přednášek v Městské galerii - celoročně

Zveme vás ještě letos 


